

目次

试验研究

- 321 稀土氧化物对CaO-MgO-SiO₂系生物可溶性陶瓷纤维性能的影响 王玺堂 刘浩 张保国等
- 325 红柱石基浇注料的性能研究 石干 张伟 熊小勇
- 329 KCl-LiCl-KF系熔盐介质中MgAl₂O₄粉体的合成制备 柯昌明 甘霖
- 334 添加MgO对铁铝尖晶石合成和烧结的影响 马淑龙 李勇 孙加林等
- 338 复合型添加剂LaCrO₃对MgO-CaO材料抗水化性能的影响 孙杰璟 尹超男 董彦峰
- 341 回转抗渣法对比MgO-ZrO₂砖和MgO-Cr₂O₃砖的抗RH炉渣效果 陈松林 袁林 曾大凡等
- 345 液相先驱转化法制备锆掺杂C-C复合材料的研究 石岳 刘辉 迟伟东等
- 351 钢水通过浸入式水口热损失的有限元分析 刘辉敏 李红霞 孙加林等

开发应用

- 355 石墨种类对超低碳MgO-CaO-C砖性能的影响 尹国祥 潘波 高心魁等
- 359 中间包镁质干式振动料抗渣性能研究 程鹏 王玺堂 彭云涛等
- 362 结合剂对高速连铸中间包永久衬浇注料性能的影响 罗志勇 刘开琪 王秉军等
- 365 MgAlON合成工艺研究 万龙刚 程竹 赵俊国等
- 369 添加Si₃N₄对Al₂O₃-ZrO₂-C滑板性能的影响 刘磊 李勇 翟亚伟
- 372 原料组成对铝镁碳砖抗渣性的影响 周治军
- 375 轻质镁橄榄石砖的研制 袁广亮 蒋明学

综合评述

- 377 洁净钢生产技术的发展与耐火材料的相互关系 林育炼
- 383 新型干法水泥窑用耐火材料的现状与发展 袁林 王杰曾

装备·技术

- 387 树脂结合剂自动添加系统的设计与应用 刘金山 卜有康 佟新等

标准·检测

- 388 耐火泥浆冷态抗折粘接强度试验中接缝宽度的控制 魏招锴 黄继平 陈泽平等

讨论·交流

- 390 残存耐火材料的收集与应用 许承凤
- 394 首钢京唐公司铁水包用耐火材料性能评估 范万臣 祝少军 曹勇
- 397 用SiC工业废料制备SiC质耐火材料的研究 李永伟

综合信息

Main Contents

- 321** Effect of rare earth oxide on properties of CaO–MgO–SiO₂ system bio-soluble ceramic fibers
Wang Xitang, Liu Hao, Zhang Baoguo, et al
- 325** Investigation on properties of andalusite based castables
Shi Gan, Zhang Wei, Xiong Xiaoyong
- 329** Synthesis of MgAl₂O₄ powder in KCl–LiCl–KF system molten salt
Ke Changming, Gan Lin
- 334** Effect of MgO on synthesis and sintering of hercynites
Ma Shulong, Li Yong, Sun Jialin, et al
- 338** Effect of LaCrO₃ composite additive on hydration resistance of MgO–CaO refractories
Sun Jiejing, Yin Chaonan, Dong Yanfeng
- 341** RH furnace slag resistance comparison of magnesia–zirconia brick and magnesia–chrome oxide brick by rotary slag test
Chen Songlin, Yuan Lin, Zeng Dafan, et al
- 345** Preparation of zirconium doped C–C composites by liquid precursor
Shi Yue, Liu Hui, Chi Weidong, et al
- 351** Finite element analysis on heat loss of molten steel through submerged entry nozzle
Liu Huimin, Li Hongxia, Sun Jialin, et al
- 355** Influence of graphite type on properties of ultra-low carbon MgO–CaO–C brick
Yin Guoxiang, Pan Bo, Gao Xinkui, et al
- 359** Slag resistance of MgO based dry vibrating mix for tundish
Cheng Peng, Wang Xitang, Peng Yuntao, et al
- 362** Effects of binders on properties of tundish permanent lining castables for high speed continuous casting
Luo Zhiyong, Liu Kaiqi, Wang Bingjun, et al
- 365** Study on synthesis technology of MgAlON
Wan Longgang, Cheng Zhu, Zhao Junguo, et al
- 369** Influence of Si₃N₄ on properties of Al₂O₃–ZrO₂–C slide gate
Liu Lei, Li Yong, Zhai Yawei
- 372** Effect of starting materials on slag resistance of MgO–Al₂O₃–C bricks
Zhou Zhijun
- 375** Preparation of light-weight forsterite brick
Yuan Guangliang, Jiang Mingxue
- 377** Interrelation between clean steel technology development and refractories
Lin Yulian
- 383** Current status and development of refractories for new dry method cement kiln
Yuan Lin, Wang Jiezheng

Sponsor : Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd.(LIRR)

Editor and Publisher : The Editorial Board of NAIHUO CAILIAO

Editor-in-chief : Ms. CHAI Junlan

Add : 43 Xiyuan Road, Luoyang, Henan 471039, China

Tel : +86-379-64205958

Fax : +86-379-64205968

E-mail : CJL@NHCL.COM.CN

Web Site : <http://www.nhcl.com.cn>

Subscription rate : USD 150(overseas, including air mail postage)

万方数据

Sponsored by Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd. (LIRR), established in 1966, Naihao Cailiao (Refractories) is the only technical journal in Chinese in China's refractories industry that reports current situations of the R & D, production and application of refractories in China together with the development status and trend of refractories science and technology abroad. Naihao Cailiao is published bimonthly and distributed both at home and abroad with the annual distribution circulation of 30 thousand copies.

Naihao Cailiao also affords space for advertisement which is beneficial to the manufacturers and users home and abroad to establish connection between them, to promote production and sales and especially help foreign companies share China's market.